
Begroting 2023 
 
Van corona- naar de energiecrisis. Het lijkt wel of we van de ene in de andere crisis rollen. 
Kregen we eerst corona voor onze kiezen, zitten we nu in een energiecrisis. Dit raakt niet 
alleen onze inwoners van Waadhoeke maar ook veel ondernemingen, met name in het mkb. 
De energieprijzen schieten door het dak. Veel mensen komen in de problemen, bedrijven 
moeten noodgedwongen de productie stil leggen of erger, ze zien zich genoodzaakt om de 
deuren definitief te sluiten. Van die hoge energieprijzen, zo is de voorspelling, zijn we 
voorlopig nog niet af. 
 
Dan hebben we nog te maken met een stikstofcrisis. Waadhoeke is een gemeente met een 
groot oppervlakte aan land- en tuinbouw. De landbouwsector en (glas)tuinbouwsector zijn 
belangrijke economische pijlers van onze gemeente. De gevolgen voor deze bedrijven 
kunnen we nu nog niet overzien, maar dat ze groot zijn is wel duidelijk. Uitdagingen waarvan 
we weten dat die ook in 2023 nog een grote rol zullen spelen. 
 
Vorige week deed de Raad van State uitspraak: ‘Bouwend Nederland gaat op slot.’ En dat 
terwijl elke gemeente meer woningen wil bouwen om te kunnen voorzien in de toegenomen 
behoefte.  
 
De oorlog in Oekraïne zorgt voor meer instroom van vluchtelingen. In Waadhoeke zijn 
meerdere opvanglocaties beschikbaar en blijven we zoeken naar meer mogelijkheden om 
vluchtelingen op te vangen.  
 
Met al deze crisissen in het achterhoofd hebben wij de begroting gelezen. 
Hoe gaan we in tijden van crisis om? 
Blijven we adhoc reageren of stellen we ons proactief op? 
 
Het nieuwe collegeprogramma is in de begroting uitgewerkt. Maar tegelijkertijd blijft de 
wereld in beweging en is het de vraag of we al die uitdagingen als gemeente het hoofd 
kunnen bieden. Zijn we als gemeente in staat om op een snelle en adequate wijze te 
reageren op deze maatschappelijke ontwikkelingen? 
 
Als we kijken naar de begroting van 2023 zien we een positief saldo van € 6,3 miljoen. De 
invulling daarvan vinden we in een aparte bijlage. € 0,7 miljoen wordt structureel ingezet en € 
5,6 miljoen incidenteel. Het structurele geld wordt o.a. besteed aan natuur- en milieu 
educatie, cultuurcoaches, sport, theater, werkstimulerende maatregelen, wachtlijsten 
beschut werk oplossen en een praktijkondersteuner jeugd. Het incidentele geld gaat voor 
een groot deel naar (een bestemmingsreserve van) het Ontwikkelfonds en naar het 
voortzetten van het Dorpen- en wijkenfonds. 
 
De vraag die de fractie van de ChristenUnie zich stelt is:  
“Besteden we het geld aan de juiste dingen?”   
In hoeverre heeft dit college geacteerd op de huidige maatschappelijke ontwikkelingen?  
Kan het college daar een reflectie op geven? 
 
Armoedebeleid 
Want… wat als er meer mensen in armoede komen te leven?  
Uit de begroting kunnen we niet opmaken hoeveel geld voor armoedebeleid beschikbaar is. 
Wel lezen we dat de gemeenteraden in 2023 het Integrale Armoedebeleid 2023 – 2027 
vaststellen. Wij vragen ons af, blijven deze gelden voor het armoedebeleid op hetzelfde 
niveau of komt er meer geld voor bestrijding tegen armoede? 
 



 
 
 
De voedselbank 

We zien dat voedselbanken het steeds drukker krijgen. Ook in Waadhoeke is dit het geval. 

We zijn blij om te horen dat de gebiedsteams er bovenop zitten en dat de gemeente goede 

contacten heeft met de voedselbank. Ook de toezegging van de gemeente dat zij bijspringen 

met € 5000,-  als het nodig is, is een welkome aanvulling. Ook deze € 5000 euro vinden wij 

niet terug in de begroting. Waar wordt dit uit gefinancierd? Is deze bijdrage, wanneer dit 

nodig is, structureel? 

 

Energietoeslag 

Door de gestegen energieprijzen krijgt iedereen te maken met een hogere energierekening. 

Voor inwoners met een laag inkomen is een eenmalige tegemoetkoming van € 1300 per 

huishouden beschikbaar. We zien dat energiearmoede een groeiend probleem is en dat de 

gemeente naar aanleiding van onze schriftelijke vragen om deze energietoeslag nog meer te 

promoten, haar best heeft gedaan om dit zoveel mogelijk bij de inwoners van Waadhoeke 

onder de aandacht te brengen. En dat dit effect heeft gehad. Waarvoor dank.  

In de raadsmemo van 10 oktober over energiearmoede lezen we dat 75% van de 2000 

energietoeslag aanvragers, extra informatie wil over (financiële) hulp. Dit is grotendeels een 

onbekende doelgroep van de gemeente. Ook staat er: ‘Als gemeente kunnen we hierop 

actief anticiperen.’ Op welke wijze gaat het college dit doen? Wanneer kunt u ons hierover 

informeren? 

Samen met alle partijen dienen we de motie: ‘Een helpende hand voor huishoudens, 

maatschappelijke organisaties en (kleine) ondernemers’ in. We vragen het college om te 

komen met een noodfonds.  

Dan nog een financiële vraag: 
In de conclusie staat dat de beschikbare incidentele ruimte onvoldoende is ten opzichte van 
de (bijgestelde) risiconorm. Er is gerekend met een risiconorm van € 15,7 miljoen uit de 
Jaarstukken 2021. Later is gebleken dat dit € 16,3 miljoen had moeten zijn.  
Wij willen dan toch graag weten hoe en met welke inspanningen het college de algemene 
reserve weer op het gewenste niveau krijgt. 
 
De ChristenUnie is dankbaar dat er een sluitende begroting ligt. Het financiële perspectief 
ziet er op korte termijn gunstig uit. Ook voor de jaren 2024 en 2025 laat de 
meerjarenbegroting een overschot zien.  
 
Ten slotte willen we nog alle medewerkers en het college bedanken voor hun tijd en moeite 
om deze begroting te presenteren zoals deze voor ons ligt. 


